
 

Poštovane koleginice i kolege, 

Veliko mi je zadovoljstvo da vam poželim dobrodošlicu na 6. savjetovanju Crnogorskog komiteta 
Međunarodnog vijeća za velike električne mreže – CG KO CIGRE. Savjetovanje će se održati na 
Budvanskoj rivijeri u hotelu „Mediteran“ u Bečićima, na jednom od najljepših i najposjećenijih djelova  
crnogorskog primorja, ali i šire. 

Veliki pokrovitelji Savjetovanja su Elektroprivreda Crne Gore AD Nikšić, Crnogorski elektroprenosni 
sistem - CGES AD i Crnogorski elektrodistributivni sistem CEDIS DOO, Podgorica. Zahvalnost 
dugujemo Ministarstvu ekonomije i Elektrotehničkom fakultetu u Podgorici za podršku i stručnu pomoć 
u ostvarivanju uloge CIGRE u Crnoj Gori.    

U skladu sa ciljevima CIGRE, 6. savjetovanje će stručnoj javnosti prezentovati najnovija stručna i 
naučna znanja i iskustva iz oblasti proizvodnje, prenosa, distribucije i potrošnje električne energije i 
zaštite zivotne sredine. Zbog toga očekujemo da će 6. savjetovanju  prisustvovati  značajan broj 
stručnih i naučnih radnika i poslovnih ljudi iz elektroenergetskih kompanija, industrije, naučno-
istraživačkih institucija i fakulteta iz Crne Gore i iz regiona. 

Učesnici 6. savjetovanja biće u prilici da, u diskusijama koje će se voditi na sjednicama studijskih 
komiteta, daju svoj puni doprinos rješavanju aktuelnih problema u elektroenergetskom sektoru uopšte, 
sa posebnim osvrtom na Crnu Goru i na budući razvoj ovog sektora. 

Upravni odbor, studijski komiteti i Organizacioni odbor u saradnji sa Sekretarijatom uložili su značajan 
napor da uspješno pripreme i obezbijede dobre uslove za održavanje i rad 6. savjetovanja. 

U protekle dvije godine bilo je zapaženih aktivnosti u elektroenergetskom sektoru u Crnoj Gori. Tu prije 
svega mislim na uspješno polaganje jednog pola podmorskog kabla između Italije i Crne Gore čije se 
puštanje u pogon očekuje ovih dana, izgradnja konvertorskog postrojenja i TS 400/110/35 kV u Lastvi, 
koji su priključeni na dalekovode 2x400 kV Lastva-Čevo, to jest TS Lastva je priključena na 400 kV 
dalekovod Podgorica - Trebinje po sistemu ulaz-izlaz. Značajno je naglasiti da se u oblasti obnovljivih 
izvora energije krenulo sa mrtve tačke. U 2017. godini pušteno je u rad 26 vjetrogeneratora na Krnovu, 
ukupne instalisane snage 72MW i planirane godišnje proizvodnje 200 GWh. Prva iskustva o radu VE 
Krnovo su izuzetno povoljna.  Pored toga, počela je probna proizvodnja  VE Možura.  

Nakon svečanog otvaranja 14. maja, rad prvog dana Savjetovanja će početi okruglim stolovima pod 
nazivom: „Evropski standard EN 50341-1:2012 za projektiranje i gradnju nadzemnih vodova iznad 1 
kV” i  “Uticaj vjetra i PV na sigurnost sistema u budućnosti”. Poseban okrugli sto biće posvećen 
Planovima razvoja energetskog sektora u Crnoj Gori. Naredna dva dana, na studijskim komitetima, 
biće saopšteno 100 prihvaćenih referata. 
 
Stručni rad 6. savjetovanja biće propraćen poslovnim prezentacijama i tehničkom izložbom domaćih i 
inostranih kompanija na kojima će biti prezentovana njihova najnovija dostignuća u oblastima 
povezanim sa elektroenergetskim sektorom. Ukoliko vremenske prilike budu dozvolile, za 
zainteresovane će u toku Savjetovanja biti organizovan izlet po Bokokotorskom zalivu. 
 
Sa posebnim zadovoljstvom očekujem vaš dolazak na Savjetovanje i nadam se da ćete biti zadovoljni 
stručnim dijelom programa, da ćete uspostaviti korisne poslovne kontakte i steći nove prijatelje i da 
ćete uživati u ljepotama Budvanske rivijere i ljubaznosti osoblja hotela Mediteran u Bečićima. 
 
Dobrodošli! 

 
Predsjednik CG KO CIGRE 
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